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Närvaro- och tjänstgöringslista 
  

Namn När- Tjg. Reservation Jäv Anteckningar 
 Varo Ers.    

   § §  

     51   

Ledamöter        

Johan Andersson (C) X      Ordförande 

Birgitta Häggkvist (VI)  X    J  Närvarar ej § 51 

Marie Hansson (V) X       

Åsa Sjödén (S) X      Justerare 

John Åberg (S) X       

Ersättare        

Jörgen Åslund (VI) X      Tjg § 51 

Maria Wennberg (C) -       

Kjell-Åke Sjöström (V) X       

Tommy Svensson (S) X       

Linnea Stenklyft (S) -       
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§ 49 Dnr KS 6/2021 

 

Informationer 
Beslut 

 

Allmänna utskottet beslutar 

 

Tackar för informationen. 

 

Ärendebeskrivning 

Utskottet ges följande informationer 

 

Näringsliv 

Mikael Näsström och Thomas Östlund, Näringslivsenheten,  

Informerar om: 

• Besöksnäringen 

Sommaren 2021 har varit en bra sommar rent besöksmässigt i kommunen. 

Externa intressenter som vill satsa i Höga kusten finns och diskussioner förs. 

 

• Elintensivverksamhet, Hamre 

För närvarande förs mycket diskussioner kring batteritillverkning i området.  

Transportmöjligheter till och från området diskuteras. 

Kompetensförsörjning kommer att bli en utmaning. 

 

• Stadsnät 

Ansökningar har skickats in till Post- och telestyrelsen, besked väntas i december. 

Ingen ansökan om bygdemedel i höstomgången, dvs 1,7 mkr plus 2 mkr söks 2022 . 

1,7 2021 

3-400 kunder ansluts i år. Svårt med entreprenörer. 

 

• Nyföretagande 

Till och med augusti har vi 99 st nystartade företag i kommunen 2021. 

Projektet Sommarlovsentreprenörer kommer att fortgå även under kommande 

höst/sommar. 

Förre konkurser 2021 än tidigare år. 

 

• Företagsranking  

Nästa vecka kommer årets företagsranking att släppas. Möte på Hornöberget. 

 

• Centrumutveckling 

Fastighetsägarna har tagit taktpinnen i detta.  
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§ 50 Dnr KS 424/2018 

 

Inrättande av Sollefteå miljö- och investeringsfond 
Beslut 

 

Allmänna utskottet föreslår 

Kommunstyrelsen föreslå  

Kommunfullmäktige besluta att: 

 

1: Inrätta ett offentligt bidrag, benämnt ”Sollefteå miljö- och investeringsfond” från 

Kommunen till Sollefteåforsens AB för främjande av miljöåtgärder i och kring kraftverket 

till gagn för bolagets verksamhet såväl som miljö och kommunmedborgare. 

 

Det offentliga bidraget ska nyttjas till: 

- miljö- och energieffektiviseringsåtgärder i kraftverket som inte kan försvaras på 

företagsekonomiska grunder  

- miljöfrämjande åtgärder i kraftverkets direkta närhet 

- övriga insatser inom energi och miljö till gagn för bolag och kommunmedborgare 

 

Bidragets storlek fastställs preliminärt årligen i samband med budgetprocessen, 

målsättningen är att det omsatta beloppet skall uppgå till men inte överstiga 20 mnkr fram 

till år 2040. Bolaget skall årligen rapportera vad bidraget nyttjats till samt är 

återbetalningsskyldigt för de delar av bidraget som inte nyttjats för ändamålet innan 

utgången av 2042.  

 

2: Finansieras som en andel av resultatet på ID 81236 Sollefteåforsen: Om utfallet blir 

mellan 0 – 20 000 tkr tillfaller 0 tkr till miljö- och investeringsfonden, om utfallet blir 

20 001 – 27 000 tkr tillfaller 500 tkr till miljö- och investeringsfonden. Och om utfallet blir 

27 001 tkr eller mer så ska 10% av överskjutande belopp gå till fonden. Skulle kraftverket 

generera exempelvis 32 000 tkr tillfaller därmed 1 000 tkr till miljö- och investeringsfonden 

det berörda året.  

 

Information 

Niklas Nordén, informerar om ärendet, dess bakgrund och förslag till beslut. 

Utskottet ges möjlighet att ställa frågor. 

 

Ärendebeskrivning 

Kommunfullmäktige beslutade 26/2-2018 (Dnr KS 84/2018 §2) att Kommunstyrelsen 

skulle bereda och utreda dels inrättandet av en ”miljö- och investeringsfond” samt utreda 

förutsättningarna för en fiskvandringsväg förbi Sollefteå Kraftverk. 
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Detta yttrande tar avstamp i den första delen vilken aktualiserades när vi valde att inte gå 

med i Vattenkraftens miljöfond. I motionen framgår följande avseende fond:  

 

- Ett alternativ till ”Vattenkraftens miljöfond” är att kommunen låter pengarna stanna i 

bygden. Vi vill spara i ladorna och låta pengarna göra nytta för den lokala utvecklingen 

i Sollefteå kommun. Vi kan kalla det för en ”egen fond”, vilken går ut på att vi istället 

för att betala in till ”Vattenkraftens miljöfond”, sparar pengarna själva i kommunen, 

detta i enlighet med vad som är tillåtet skattemässigt och redovisningsmässigt. En 

”egen fondlösning” skulle garantera att 100 procent av avsatta medel går till önskvärda 

ändamål i kommunen. Endera till skolan, vården och omsorgen och/eller till framtida 

miljöanpassande åtgärder på vårt eget kraftverk.  Vi vill därför att Sollefteå kommun 

ska skapa en egen ”miljö- och investeringsfond” till nytta för miljöanpassningar eller 

andra satsningar i vår egen kommun. Sollefteå kommun kan på så sätt avsätta via 

Sollefteåforsen AB sammanlagt 20 000 tkr, 1 000 tkr per år i 20 år med start 2019. 

 

Yrkandet i motionen lyder: 

- att Sollefteå kommun skapar en egen "miljö- och investeringsfond" på minst 20 

miljoner inom 20 år med start 2019. 

 

I budget för 2021 fastställdes budget med följande viljeinriktning: En egen ”miljö- och 

investeringsfond” för kraftverket ska upprättas och konstrueras enligt följande upplägg: 

• För kommande period har Framtid Sollefteå budgeterat att Sollefteåforsen ska 

generera 27 000 tkr till kommunen. Om utfallet blir mellan 0 – 20 000 tkr tillfaller 0 

tkr till miljö- och investeringsfonden, om utfallet bli 20 001 – 27 000 tkr tillfaller 

500 tkr till miljö- och investeringsfonden. Dessa 500 tkr finansieras från potten för 

särskilda satsningar. Och om utfallet blir 27 001 tkr eller mer så ska 10% av 

överskjutande belopp gå till fonden. Skulle kraftverket generera exempelvis 32 000 

tkr tillfaller därmed 1 000 tkr till miljö- och investeringsfonden det berörda året.   

 

Förvaltningens utredning 

Inrättande av en ”fond” enligt motionens förslag inbegriper två olika juridiska enheter 

varav den ena är en kommun och det andra ett aktiebolag. Vilket innebär att det 

redovisningsmässigt är två olika regelverk att förhålla sig till.   

 

Generellt gällande redovisningsregler och gällande lagstiftning är de väldigt tydliga i det 

avseendet att det i de juridiska enheterna inte går att ”fondera” pengar, det vill säga belasta 

resultatet för framtida utgifter. Enbart utgifter för faktiska redan inträffade händelser får 

kostnadsföras. 

 

I det fall ett beslut tas om att inrätta en ”fond” och det beslutet kan anses motsvara 

”historisk händelse” samt är av den karaktären att beloppet är känt och det kan anses 



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunstyrelsens  

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-09-14 

 
 

Sida 

allmänna utskott   

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

7 (28) 

sannolikt att det kommer ske ett framtida utflöde av pengar skall hela summan 

nuvärdeberäknas och kostnadsföras direkt. (Jämför återställning deponier) 

 

I ett aktiebolag kan man ej heller bokföra kostnader baserat på frivillighet i andra juridiska 

enheter. Enbart kostnader för vidmakthållande av intäkter är avdragsgilla. 

 

Utifrån ovan generella regler är det väldigt svårt att införa en ”miljö- och investeringsfond” 

enligt motionärernas önskan, det finns dock specialregler som ger större möjlighet. 

 

I K3 regelverket som styr bolagets redovisning finns regler gällande hantering av Offentliga 

bidrag: 

”Ett offentligt bidrag är ett stöd från EU, staten, kommuner och formellt fristående organ som 

bildats av dessa och som lämnas i form av överföringar av resurser till ett företag i utbyte mot 

att företaget uppfyllt eller kommer att uppfylla vissa villkor rörande sin verksamhet (BFNAR 

2012:1 punkt 24.2). 

Ett offentligt bidrag som inte är förenat med krav på framtida prestation ska redovisas som 

intäkt när villkoren för att få bidraget uppfyllts. Ett offentligt bidrag som är förenat med krav på 

framtida prestation ska redovisas som intäkt när prestationen utförs. Har bidraget tagits emot 

innan villkoren för att redovisa det som intäkt har uppfyllts, ska bidraget redovisas som skuld. 

Ett offentligt bidrag som hänför sig till förvärv av en anläggningstillgång ska minska tillgångens 

anskaffningsvärde eller redovisas som en förutbetald intäkt (BFNAR 2012:1 punkterna 24.3-

24.5).” 

 

I kommunens regelverk RKR R9 avsättningar och ansvarsförbindelser framgår följande: 

 

En avsättning ska redovisas i balansräkningen, om: 

 • en kommun har en befintlig legal förpliktelse till följd av en eller flera inträffade 

händelser 

• det är sannolikt att ett utflöde av resurser kommer att krävas för att reglera förpliktelsen 

• en tillförlitlig uppskattning av beloppet kan göras. 

 

Endast sådana legala förpliktelser som uppstår på grund av inträffade händelser under 

räkenskapsåret eller tidigare räkenskapsår, och som finns oberoende av framtida handlande, 

redovisas som avsättningar.  

 

I och med att kommunen har möjlighet att lämna ett villkorat offentligt bidrag så skapas en 

skuld i bolaget till dess att de villkor som satts uppfyllts, vilket kan anses motsvara det som 

motionärerna avser med ”fond”. Detta betyder dock att ändamålet och de villkor som sätts 

inte kan vara av allmän karaktär enligt motionens förslag.  

 

https://www4.skatteverket.se/download/18.388e34d615f1d9e0aff245c3/1515771752990/BFNR%202012_1%20-kons._uppdaterad%202017-06-12.pdf#page=214
https://www4.skatteverket.se/download/18.388e34d615f1d9e0aff245c3/1515771752990/BFNR%202012_1%20-kons._uppdaterad%202017-06-12.pdf#page=214
https://www4.skatteverket.se/download/18.388e34d615f1d9e0aff245c3/1515771752990/BFNR%202012_1%20-kons._uppdaterad%202017-06-12.pdf#page=215
https://www4.skatteverket.se/download/18.388e34d615f1d9e0aff245c3/1515771752990/BFNR%202012_1%20-kons._uppdaterad%202017-06-12.pdf#page=215
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Det innebär dessutom att fastställan av det offentliga bidraget bör göras årsvis, i annat fall 

föreligger möjligheten att det skall hanteras som en avsättning vilket innebär att kostnaden 

i sin helhet belastar kommunen första året.  

 

Det offentliga bidraget behöver avgränsas till att gälla insatser som har beröring på 

Sollefteåforsens ABs verksamhet eller åtgärder i och kring Sollefteå kraftverk och vara 

villkorat med återbetalning ifall inte åtgärder skett inom önskvärd tidsperiod. 

Motprestationen i bolaget kan vara miljöåtgärder vilka inte kan motiveras på 

företagsekonomiska grunder. 

 

Finansiering 

Kommunfullmäktige har i budget för 2021 antagit en finansieringslösning, denna ses som 

förenlig med redovisningsproblematiken som redogjorts för ovan: Fonden finansieras som 

en andel av resultatet på ID 81236 Sollefteåforsen: Om utfallet blir mellan 0 – 20 000 tkr 

tillfaller 0 tkr till miljö- och investeringsfonden, om utfallet blir 20 001 – 27 000 tkr 

tillfaller 500 tkr till miljö- och investeringsfonden. Och om utfallet blir 27 001 tkr eller mer 

så ska 10% av överskjutande belopp gå till fonden. Skulle kraftverket generera exempelvis 

32 000 tkr tillfaller därmed 1 000 tkr till miljö- och investeringsfonden det berörda året. 

 

Förslag 

Inrätta ett offentligt bidrag, benämnt ”Sollefteå miljö- och investeringsfond” från 

Kommunen till Sollefteåforsens AB för främjande av miljöåtgärder i och kring kraftverket 

till gagn för bolagets verksamhet såväl som miljö och kommunmedborgare. 

 

Det offentliga bidraget ska nyttjas till: 

- miljö- och energieffektiviseringsåtgärder i kraftverket som inte kan försvaras på 

företagsekonomiska grunder  

- miljöfrämjande åtgärder i kraftverkets direkta närhet 

- övriga insatser inom energi och miljö till gagn för bolag och kommunmedborgare 

 

Bidragets storlek fastställs preliminärt årligen i samband med budgetprocessen, 

målsättningen är att det omsatta beloppet skall uppgå till men inte överstiga 20 mnkr fram 

till år 2040. Bolaget skall årligen rapportera vad bidraget nyttjats till samt är 

återbetalningsskyldigt för de delar av bidraget som inte nyttjats för ändamålet innan 

utgången av 2042.  

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Niklas Nordén, KS 262/2021-1 

Förvaltningens förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige besluta att; 
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1: Inrätta ett offentligt bidrag, benämnt ”Sollefteå miljö- och investeringsfond” från 

Kommunen till Sollefteåforsens AB för främjande av miljöåtgärder i och kring kraftverket 

till gagn för bolagets verksamhet såväl som miljö och kommunmedborgare. 

 

Det offentliga bidraget ska nyttjas till: 

- miljö- och energieffektiviseringsåtgärder i kraftverket som inte kan försvaras på 

företagsekonomiska grunder  

- miljöfrämjande åtgärder i kraftverkets direkta närhet 

- övriga insatser inom energi och miljö till gagn för bolag och kommunmedborgare 

 

Bidragets storlek fastställs preliminärt årligen i samband med budgetprocessen, 

målsättningen är att det omsatta beloppet skall uppgå till men inte överstiga 20 mnkr fram 

till år 2040. Bolaget skall årligen rapportera vad bidraget nyttjats till samt är 

återbetalningsskyldigt för de delar av bidraget som inte nyttjats för ändamålet innan 

utgången av 2042.  

 

2: Finansieras som en andel av resultatet på ID 81236 Sollefteåforsen: Om utfallet blir 

mellan 0 – 20 000 tkr tillfaller 0 tkr till miljö- och investeringsfonden, om utfallet blir 

20 001 – 27 000 tkr tillfaller 500 tkr till miljö- och investeringsfonden. Och om utfallet blir 

27 001 tkr eller mer så ska 10% av överskjutande belopp gå till fonden. Skulle kraftverket 

generera exempelvis 32 000 tkr tillfaller därmed 1 000 tkr till miljö- och investeringsfonden 

det berörda året.  
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§ 51  Dnr KS 271/2021 

 

Försäljning av arrendetomt på den kommunägda skogens 
fastighet Sollefteå Junsele-Krånge 3:25 
Beslut 

 

Allmänna utskott beslutar  

 

Att yrka bifall på Anders Hildebertzon och Gunilla Erikssons begäran om att få köpa den 

arrendetomt som ligger på den kommunägda skogens fastighet Sollefteå Junsele-Krånge 

3:25. 

 

Jäv 

Birgitta Häggkvist (VI) anmäler jäv och lämnar mötet. 

   

Ärendebeskrivning 

Arrendatorerna, Anders Hidebertzon och Gunilla Eriksson har sedan 2003-09-17 ett 

bostadsarrende omfattande ca 1000 m2 på kommunens fastighet Sollefteå Junsele-Krånge 

3:25, (se bilaga 1). Arrendatorerna har visat intresse för att köpa och stycka av en tomt runt 

sin sommarstuga, tomten skall omfatta en areal om ca 1600 m2. I februari 2020 utfördes en 

värdering av Lars-Erik Eriksson vid Pronova Fastighetsanalys AB, Lars-Eriks värdering 

slutade på 60000 kr. (se bilaga 1). 

 

Förvaltningens bedömning 

Förvaltningen anser att det efter den värdering som gjorts är lämpligt att sälja denna tomt 

till de nuvarande arrendatorerna för en köpeskilling av 60000kr. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Daniel Ågren, KS 271/2021-1 

Bilaga 1. Värdebedömning av ett tomtområde av Junsele-Krånge 3:25, Sollefteå kommun, 

utförd av Pronova fastighetsanalys AB, daterad 2020-02-11. KS 271/2021-2 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår Kommunstyrelsens allmänna utskott besluta att: 

 

Yrka bifall på Anders Hildebertzon och Gunilla Erikssons begäran om att få köpa den 

arrendetomt som ligger på den kommunägda skogens fastighet Sollefteå Junsele-Krånge 

3:25. 

 

  



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunstyrelsens  

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-09-14 

 
 

Sida 

allmänna utskott   

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

11 (28) 

§ 52  Dnr KS 229/2021  

 
Höga Kusten Destinationsutvecklings besöksnäringsstrategi 
2022-2030 
Beslut 

   

Allmänna utskottet föreslår  

Kommunstyrelsen besluta  

 

att ställa sig bakom Höga Kusten Destinationsutvecklings strategi för perioden 2022-2030 

 

Information 

Mikael Näsström, Näringsliv informerar om ärendet. Ärendet lyfts till Kommunstyrelsen i 

november. 

Lokala handlingsplaner ska tas fram för att skapa handling ute i kommunerna.  

 

Ärendebeskrivning 

Höga Kusten Destinationsutveckling AB har sedan 2014 i uppdrag av sina ägarkommuner, 

Härnösand, Kramfors, Sollefteå och Örnsköldsvik, att arbeta för att utveckla 

besöksnäringen i Höga Kusten strategiskt, långsiktigt och hållbart med målsättningen att 

bidra till att skapa 800 nya jobb fram till 2025. Sedan 2017 ligger också ansvaret för den 

gemensamma turistservicen hos Höga Kusten Destinationsutveckling.  

Vid bolagets bildande antog styrelsen i Höga Kusten Destinationsutveckling en strategi för 

bolagets arbete för åren 2014-2016. Den följdes sedan av en ny strategi för åren 2017-2020.  

Den positiva utvecklingen i Höga Kusten de senaste åren har skett tack vare ett gott 

samarbete mellan många involverade aktörer. Såväl från offentlig sektor som från det 

privata näringslivet och föreningslivet. För att fortsätta den positiva utvecklingen har en 

gemensam strategi tagits fram för Höga Kustens utveckling. Strategin berör hela 

besöksnäringssystemet, inte bara Höga Kusten Destinationsutveckling AB. 

 

Bakgrund 

Under 2021 har en ny besöksnäringsstrategi för Höga Kusten tagits fram. För att utveckla 

en destination krävs samverkan, förståelse och engagemang mellan flera olika intressenter. 

En tydlig och gemensam vision och struktur är grundläggande för ett långsiktigt hållbart 

destinationsutvecklingsarbete.  

Strategin är framtagen genom en bred process där intressenter från hela 

besöksnäringssystemet deltagit. Ett stort antal workshops hölls under vintern 2020/2021 i 

större och mindre grupperingar för att diskutera Höga Kustens tillgångar tillsammans med 

trender inom besöksnäringen och en analys av omvärldens krav. Det har resulterat i vision, 

mål och strategiska utvecklingsområden för att ta Höga Kusten till nästa nivå. Höga Kusten 

Destinationsutveckling har lett arbetet och Kairos Future har bistått med processledning 

och framtidsanalys.  
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Strategin är fastställd av styrelsen för Höga Kusten Destinationsutveckling AB. 

 

En nivå till mot 2030 - Höga Kustens besöksnäringsstrategi 

I visionen fastslås att Höga Kusten alltid ska sträva efter en nivå till och att Höga Kusten 

ska bli en plats dit allt fler längtar – både som besökare och boende. För att precisera 

ambitionerna har det tagits fram några kvantitativa mål som kommer hjälpa till att 

kontinuerligt kunna se om man är på väg mot rätt håll, mot visionen. Höga Kustens strategi 

mot 2030 är direkt kopplad till flera av  

 

de 17 globala målen i Agenda 2030, med särskilt fokus på mål 8, mål 11, mål 12 och mål 

13. Målsättningarna är att 2030 har turismens omsättning fördubblats, är besöksnäringen 

koldioxidneutral, är lokalborna besöksnäringens främsta företrädare samt att 2030 betraktas 

Höga Kusten som internationell toppklass. 

Utifrån omvärldens utmaningar, Höga Kustens egna styrkor och svagheter samt visionen 

och målen har fem strategiska områden med tillhörande delstrategier identifierats.  Dessa 

är: 

A. Öka attraktionskraften 

1. Lägereldsorienterad produktutveckling och innovation 

2. Öka investeringsgraden och locka fler investerare 

B. Stärk systemet 

3. Fördjupad samverkan 

4. Förenkla och underlätta företagande och entreprenörskap 

C. Lyft kommunikationen 

5. Stärk platsvarumärket 

6. Bygg personliga kundrelationer 

7. Smart digitalisering 

D. Hellre hållbart 

8. Hållbarhet i allt 

9. Fler besökare under hela året 

E. Turistanpassa tillgängligheten 

10. Utveckla infrastruktur och öka tillgängligheten  

Förvaltningens bedömning 

Näringslivsenheten har tagit del av strategin och finner den genomarbetad med bra bredd 

och tydligt framtidsfokus. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Thomas Östlund, KS 229/2021-2 

”En nivå till mot 2030 - Höga Kustens besöksnäringsstrategi”, KS 229/2021-1 
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Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen att besluta att ställa 

sig bakom Höga Kusten Destinationsutvecklings strategi för perioden 2022-2030 
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§ 53  Dnr KS 238/2021 

 
Medfinansiering –projekt ”Smart samverkan 2022” och 
finansiering av Bizmakers basverksamhet för år 2022 

Beslut  

    

Allmänna utskottet föreslår  

Kommunstyrelsen besluta  

 

Att medfinansiera Bizmakers projektet ”Smart samverkan 2022” med 105 000 Skr och 

basverksamhet under 2022 med 45 000 Skr. 

Totalt 150 000 Skr för 2022. 

 Finansiering via kommunstyrelsens budget för medfinansiering (id 81 360) 

 

Information 

Thomas Östlund, Näringsliv, informerar om den ansökan som inkommit och gäller för 

2022. Fysisk närvaro i kommunen eftersträvas kommande år. 

 

Ärendebeskrivning 

2018 fattades beslut i kommunstyrelsen, KS 262/2018, att, förutom medfinansiering av 

projektet SPRINT, finansiera en basverksamhet i Bizmaker med 45 000 Skr/år för åren 

2019 0ch 2020. I samma beslut gavs också ett uppdrag till förvaltningen att tillsammans 

med regionen och andra intressenter skapa förutsättningar för en permanent regional 

organisation för innovation, så att en fortsatt basfinansiering av en sådan med 150 000 Skr 

årligen kan realiseras under 2021.  

 

Realiserandet av en permanent regional organisation under 2021 har av olika anledningar 

(bland annat pandemin) inte genomförts och för år 2021 togs beslut, KS 2020-06-02, om att 

medfinansiera Bizmakers basverksamhet med, för Sollefteås del, 45 000 Skr. 

Arbetet med en permanent regional organisation fortgår. En utredning har gjorts av VSP. 

Näringslivschefer i länets kommuner, Regionens tillväxtenhet och Regionens 

samverkansråd arbetar med frågan att skapa en organisation som har regional förankring 

och en långsiktig finansiering. I arbetet med att identifiera vilka funktioner som ska ingå i 

den regionala organisationen finns bl.a. Bizmaker med som en given funktion för 

innovation. Bizmaker är idag ett utmärkt komplement till enhetens arbete för utveckling av 

näringslivet med nya företag och innovation i befintliga företag.  

 

För att Bizmaker ska kunna ha ett fortsatt engagemang i kommunen (i avvaktan på ett 

förslag på en permanent regional organisation) och också kunna genomföra ett antal 

insatser där lokal närvaro är en del, efterfrågar Bizmaker en basfinansiering om 45 000 Skr 
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för 2022 och en projektmedfinansiering om 105 000 Skr, för ett regionalt projekt ”Smart 

samverkan 2022”. 

Se budget i bif. Dokument. 

 

Samråd 

Resonemang om och arbete med en permanent regional organisation sker tillsammans med 

länets näringslivschefer, regionens tillväxtavdelning och regionens samverkansråd. 

 

Förvaltningens bedömning 

Näringslivsenheten ser positivt på den verksamhet som Bizmaker driver. Bizmakers arbete 

fyller ett behov där kommunens befintliga företag och företag i startskede har god tillgång 

till speciell sakkunskap och nätverk. Bizmaker kommer att vara en viktig aktör i det 

fortsatta regionala tillväxtarbetet. 
 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Beslutet får konsekvens på kommunens budget. De positiva effekterna av att basfinansiera 

Bizmaker för år 2022 ger ökade förutsättningar för en gemensam regional organisation som 

ska arbeta för nya företag, ökad innovation i befintliga företag, ökad exportmognad och 

konkurrenskraft samt fler arbetstillfällen. Det ger i förlängningen en positiv effekt på 

kommunens skatteintäkter. 

 

Enheten föreslår: 

- att basfinansiering för Bizmaker finansieras med 45 000 Skr för år 2022 från 

kommunstyrelsens budget för medfinansiering (id 81 360) 

- att medfinansiering av Bizmakers projekt ”Smart samverkan 2022” finansieras med  

105 000 Skr för år 2022 från kommunstyrelsens budget för medfinansiering (id 

81 360) 

 

Beslutsunderlag 

- Kommunstyrelsens protokoll KS 262/2018 

- Kommunstyrelsens protokoll 2020-06-02, § 108 

- Bizmakers förfrågan om medfinansiering och projektbeskrivning. KS  

- Förvaltningsyttrande Thomas Östlund, KS 262/2018- 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen att besluta att 

medfinansiera Bizmakers projektet ”Smart samverkan 2022” med 105 000 Skr och 

basverksamhet under 2022 med 45 000 Skr. 

Totalt 150 000 Skr för 2022. 

 Finansiering via kommunstyrelsens budget för medfinansiering (id 81 360) 
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§ 54  Dnr KS 265/2021 

 
Krisplan Sollefteå kommun 
Beslut 

 

Kommunstyrelsen föreslår 

Kommunfullmäktige besluta  

 

Att den tidigare planen som Kommunfullmäktige fastställde den 2015-12-21 § 184 att 

upphöra gälla. 

 

Ärendebeskrivning 

Förvaltningen informerar om att en ny krisplan för tjänstemannaorganisationen tagits fram 

och fastställs av Kommundirektören. Krisplaner har tidigare fastställts av 

Kommunfullmäktige och den senaste fastställdes 2015-12-21 § 184. 

I nuvarande bestämmelser för kommunal krishantering och för att göra justeringar mera 

praktiska fastställs krisplan av Kommundirektör. 

Den politiska delen av krishanteringen regleras i Reglemente för krisledningsnämnden som 

fastställdes 2019-12-16 §180. 

I Styrdokument för kommunens arbete med krisberedskap och civilt försvar 2019-2022 

Fastställd av kommunfullmäktige 2019-12-16 § 179 regleras mål och styrning för 

krisberedskapsarbetet vid Sollefteå kommun.  

 

Samråd 

Samråd har skett med länsstyrelsen och näraliggande kommuner om nivån för fastställande 

av krisplan för kommunens tjänstemannaorganisation. 

 

Förvaltningens bedömning 

Det finns bara fördelar med att fastställa krisplaner i tjänstemannaorganisationen då det 

snabbar går att revidera utifrån erfarenheter från kriser eller övningar. En plan utformad 

med åtgärder och funktionsbeskrivningar bedöms mera användbar vid kris än den tidigare 

planen som innehåller många sidor med beskrivande text och hänvisningar till lagtext. De 

politiskt fastställda dokumenten Styrdokumentet för krisberedskap och Reglemente för 

krisledningsnämnden behöver dock vara fastställda av kommunfullmäktige för att vara 

gällande. 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 

Det finns inga ekonomiska kopplingar till beslutet. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Nils-Olov Nilsson, KS 265/2021-2 

Krisplan, KS 265/2021-1 
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Förvaltningens förslag till beslut 

En ny krisplan för tjänstemannaorganisationen har tagits fram och fastställs av 

Kommundirektören i enlighet med krav från Länsstyrelsen. 

 

Kommunfullmäktige föreslås besluta att den tidigare planen som Kommunfullmäktige 

fastställde den 2015-12-21 § 184 att upphöra gälla. 
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§ 55  Dnr KS 275/2021 

 
Sammanträdesplan 2022 
Beslut 

 

Allmänna utskottet beslutar  

 

att lämna ärendet utan förslag till beslut till Kommunstyrelsen. 

 

Ärendebeskrivning 

Efter diskussioner med kommunstyrelsens ordförande, kommunfullmäktiges ordförande 

samt kommunchefen har förvaltningen tagit fram förslag till sammanträdesdagar för 2022. 

Tabellen nedan innehåller datum för möten med kommunstyrelsen och dess utskott samt för 

kommunfullmäktige. Av tabellen framgår också inplanerade beredningar. 
Nämnd/styrelse M å n a d 

                     Dag J F M A M J J A S O N D 

Kommunfullmäktige må - 28 - 25 30 27  - 26 171, 31 28 19 

Kommunstyrelsen ti 11 8 15 5 10 7  16 6 11 8 6 

Kommunstyrelsens utskott 

- Samhällsutveckling må 17 14 21 11 16 13  8 12 17   14 12 

- Allmänna ti 18 15 22 12 17 14  9 13 18 15 13 

- Vård & omsorg (allm+sekr) on 19 16 23 13 18 15  10 14 19 16 14 

      Sekretess  2 2 6,27  1,29  31 28  2,30  

- Unga & lärande to 20 17 24 14 19 16  11 15 20 17 15 

Ärendeberedning inför 

Kommunstyrelsen Fr 

 

28/1  4 29 25   5,26 30 28 25  

Allmänna utskottet Fr 4 4 11 1 6 3 29  2 7 4 2 

Samhällsutvecklingsutskottet  3 3 10,31  5 2 28  1  6   3 1 

Unga och lärande utskottet  3 3 10,31  5 2 28  1  6   3 1 

Vård och omsorg utskottet 4 4 11 1 6 3 29  2 7 4 2 

 

Beslutsplanering 

Kommunstyrelsen punkt 1 och kommunfullmäktige punkt 2. 

 

 
1 17 oktober, första möte med nya Kommunfullmäktige, val av KF presidium och valberedning. 
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Förvaltningens förslag till beslut 

 

1. Kommunstyrelsen fastställer föreslagna datum som mötesdagar för 

kommunstyrelsen och dess utskott. 

2. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa föreslagna datum som 

mötesdagar för kommunfullmäktige. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Anna Forsberg, KS 275/2021-1 

 

Förslag till beslut på mötet 

Birgitta Häggkvist (VI) föreslår att ärendet lämnas utan förslag på beslut. 

Förvaltning ska kontrollera om en flytt av Kommunfullmäktige till före midsommar är 

möjlig. 
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§ 56  Dnr KS 47/2021 

 
Redovisning av motioner och medborgarförslag 
Beslut 

 

Allmänna utskottet föreslår  

Kommunstyrelsen föreslå  

Kommunfullmäktige  

 

att tacka för redovisningen. 

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning 

 

Följande medborgarförslag finns som öppna ärenden per 2021-07-01; 

DNR Rubrik Senaste 

beslut 

Kommentar Handläggare 

83/2021 Medborgarförslag - 

Fritidsgård i Näsåker 

KF 2021-

04-26 

 Niklas Nordén 

82/2021 Medborgarförslag - 

Bussförbindelser 

mellan Ramsele och 

Strömsund 

KF 2021-

04-26 

 Niklas Nordén 

233/2020 

 

Medborgarförslag – 

sommaraktivitet – 

Rullskridsko/bandyrink 

Nipanområdet 

KF 2020-

09-28 § 

72 

KS för beredning. Niklas Nordén 

444/2019 Medborgarförslag – 

Inför ett gemensamt 

familjekort för 

samtliga friskvårds-

anläggningar i 

kommunen 

KF 2019-

11-25 § 

144 

KS för beredning 

Förvaltningen har 

pausat arbetet efter 

diskussioner kring 

Aquarena 

Niklas Nordén 

331/2018 Medborgarförslag – 

Downhill-cykling 

Hallstabacken 

SU 2020-

02-10 

KS för beredning. 

Banor byggs i 

samarbete med 

företagen. Drift i 

kommunalregi. 

Niklas Nordén 

 

Elektroniska Medborgarförslag under första halvåret 2021  

Under året har 2 elektroniska medborgarförslag lagts upp för omröstning på hemsidan 

varav 1 st har gått vidare till politiken. 1 ligger ute för röstning. 

7 stycken har avfärdats då de inte betraktats som medborgarförslag. 
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Följande motioner finns som öppna ärenden per 2021-07-01 

DNR Rubrik Senaste 

beslut 

Kommentar Handläggare 

213/2021 Motion - Solceller på 

kommunens 

fastigheter 

KF 2021-

06-28 

KS för beredning. 

 

 

211/2021 Motion - Epa 

ungdomarna-

Glesbygdens nästa 

entreprenörer!? 

KF 2021-

06-28 

KS för beredning. 

 

 

153/2021 Motion -Skapa 

förutsättningar för 

utveckling av 

näringslivet 

KF 2021-

05-31 

KS för beredning. 

 

 

138/2021 Motion - Stötta det 

lokala näringslivet och 

visa extra 

uppskattning till vår 

personal 

KF 2021-

04-26 

KS för beredning. 

 

 

253/2020 Motion – 

Tillitsbaserad styrning 

inom äldreomsorgen 

KF 2020-

09-28 

KS för beredning. 

Ej påbörjat. 

Ann-Katrin 

Lundin 

225/2020 Motion – Inför 

språkkrav för 

anställning och arbete 

inom välfärdsyrken 

KF 2020-

09-28 

KS för beredning. 

Ej påbörjat. 

Ann-Katrin 

Lundin 

224/2020 Motion – KF 

deltagande på avstånd 

KF 2020-

09-28 

KS för beredning Anna-Sofia 

Kulluvaara 

361/2019 Motion – Rekrytera 

nytt och behåll 

medarbetare…  

KF 2019-

11-25 

KS för beredning. 

KS 7 sept 

Ann-Katrin 

Lundin 

317/2019 Motion – Genomför 

dialog med 

äldreomsorgen… 

KF 2019-

09-30 

KS för beredning. Ann-Katrin 

Lundin 

268/2019 Motion – 

Anställningsgaranti på 

vård och 

omsorgsprogrammet 

KF 2019-

06-24 

KS för beredning. Ann-Katrin 

Lundin 
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267/2019 Motion – 

Kompetensförsörjning 

inom offentlig sektor 

KF 2019-

06-24 

KS för beredning. Anna-Sofia 

Kulluvaara 

232/2019 Motion- 

Dagverksamhet i 

Västra 

KF 2019-

05-27 

KS för beredning. 

Kommer att ingå i 

demensutvecklings-

arbetet 

Ann-Katrin 

Lundin 

84/2018 Motion – Egen fond 

och förstudie 

fiskvandring 

KF 2018-

02-26 

KS för beredning. 

På väg till AU. 

Anna-Sofia 

Kulluvaara 

453/2016 Motion – Stöd till 

trygghetsboende 

KF 2016-

11-28 

KS för beredning. Ann-Katrin 

Lundin 

220/2015 Motion – Översyn av 

vägar och avgifter 

KF 2015-

04-27 

KS för beredning. Anna-Sofia 

Kulluvaara 

 

Under första halvåret 2021 har 6 nya motioner och 2 medborgarförslag skickats för 

beredning till Kommunstyrelsen. 

5 motioner och 5 medborgarförslag har slutgiltigt behandlats av Kommunfullmäktige. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Anna Forsberg, KS /2021-1 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige att tacka för 

redovisningen. 
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§ 57  Dnr KS 224/2020 

 
Svar på motion – KF deltagande på avstånd 
Beslut 

 

Allmänna utskottet föreslår,  

Kommunstyrelsen föreslå,  

Kommunfullmäktige besluta  

 

att motionen anses besvarad. 

 

Ärendebeskrivning 

Raymond Clancy (SD) och Tommy Nilsson (SD) har lämnat in en motion med följande 

förslag; 

• Att Sollefteå kommun IT avdelningen får i uppdrag att anskaffa det nödvändiga 

teknik i form av både mjukvara och hårdvara till att möjliggöra deltagande på 

avstånd för KF ledamöter. 

• Att Sollefteå kommun ger i uppdrag till IT avdelning att utbilda användarna i 

handhavande av Utrustning, 

• Att Sollefteå kommun besluta att lösning ovan skall införas snarast, och att senast 

vid KF möte i oktober 2020 skall deltagande på avstånd vara en realitet. 

Kommunfullmäktige remitterade ärendet till Kommunstyrelsen för beredning den 28 

september 2020. 

…………….. 

Den 26 april 2021 genomfördes det första Kommunfullmäktige mötet med ledamöter 

deltagande på distans.  

IT avdelningen i nära samarbetet med Kommunkansliet gjorde detta möjligt genom 

framtagande av teknisk plattform för möten samt testning och utbildning av deltagande av 

ledamöter och tjänstemän. 

Plattformen finns numera tillgänglig för de tillfällen då möten behöver genomföras digitalt 

och rutin samt erfarenheter finns hos tjänstemän och ledamöter. 

 

Förvaltningens bedömning 

Utifrån att möten genomförts digitalt med stort antal ledamöter på distans så anser 

förvaltningen att motionen ska anses besvarad. 

 

Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
- 

Återrapportering  

- 
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Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Anna Forsberg, KS 224/2020-3 

Motion, KS 224/2020-1 

   

Förvaltningens förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår,  

Kommunstyrelsen föreslå,  

Kommunfullmäktige besluta  

att motionen anses besvarad. 

 

 

 

 

  



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunstyrelsens  

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-09-14 

 
 

Sida 

allmänna utskott   
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Utdragsbestyrkande 
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§ 58  Dnr KS 269/2021 

 
Lönekartläggning 
 
Allmänna utskott föreslår  

Kommunstyrelsen besluta 

 

Lönekartläggningen godkänns.  

 

Ärendebeskrivning 

Diskrimineringslagen ålägger att genomföra en kartläggning och löneanalys.  

Syftet är att upptäcka, åtgärda och förhindra osakliga skillnader i lön och andra 

anställningsvillkor mellan kvinnor och män som utför arbete som är att betrakta som lika 

eller likvärdigt. 

 

 

Förvaltningens bedömning 

Arbetsgivaren har ansvaret att lönekartläggning och löneanalys genomförs samt att en 

handlingsplan upprättas om det visar sig finnas osakliga löneskillnader som ej går att 

förklara. 

  

Lönekartläggning och löneanalys är också en grund för det fortsatta arbetet med att 

redovisa och analysera lönerna på ett systematiskt sätt. Den innehåller viss jämförande 

lönestatistik för att underlätta kommande löneöversynsförhandling. 

 

Lönekartläggningen omfattar 1 876 månadsavlönade medarbetare som består av 74% 

kvinnor och 26% män. Medellönen för kvinnor är 29 570 kronor och för män 30 436 

kronor. Statistiken bygger på de anställdas grundlön. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsens allmänna utskott föreslår kommunstyrelsen besluta: 

 

Lönekartläggningen godkänns.  

  



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunstyrelsens  

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-09-14 

 
 

Sida 
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§ 59  Dnr KS 272/2021 

 
Revidering av rekryteringspolicy 
Beslut 

 

Allmänna utskottet föreslår  

Kommunstyrelsen besluta 

 

att anta förvaltningens förslag till reviderad och uppdaterad rekryteringspolicy.  

 
Information 

Karin Jacobsson, HR-chef, Hilda Hamberg, HR strateg, och Karolina Ramén, HR strateg 

informerar om ärendet. 

Utskottet ges möjlighet att ställa frågor. 

 

Ärendemening 

Rekryteringspolicyn fastställdes av Kommunstyrelsen 2010-06-21 § 97. Utifrån en 

granskning som kommunens förtroendevalda revisorer utfört avseende rekryteringsrutiner 

samt behov av att utveckla rekryteringsarbetet behöver Kommunstyrelseförvaltningen 

revidera ovanstående policy.  

 

Ärendebeskrivning/sammanfattning 

Syftet med uppdateringarna som gjorts är att säkerställa en ändamålsenlig och 

kvalitetssäkrad rekryteringsprocess.  

 

 Rekryteringspolicyn är uppdaterad utifrån gällande delegeringsordning samt 

arbetsgivarstrategi.  

 

  Jävsituationer tas upp och regleras i policyn.  

 

 Processbeskrivning för rekrytering är skapad utifrån en kompetensbaserad 

rekryteringsmodell. 

 

Förvaltningens bedömning 

Förvaltningens förslag till åtgärder för att utveckla verksamheten i enhet med revisorernas 

förslag är att: 

 

Förvaltningens bedömning är att revideringen fastställs av kommunstyrelsen. 

Samverkan har genomförts i Centrala samverkansgruppen. 

 



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunstyrelsens  

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-09-14 
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Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår kommunstyrelsen att anta förvaltningens förslag till reviderad och 

uppdaterad rekryteringspolicy.  

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande, Karin Jacobsson, KS 272/2021-1 

Reviderad policy, KS 272/2021-2 

  



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunstyrelsens  

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-09-14 

 
 

Sida 

allmänna utskott   

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 
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§ 60  Dnr KS 272/2021 

 
Preliminär verksamhets- och ekonomisk uppföljning augusti 2021 
Beslut 

 

Allmänna utskott  

 

godkänner redovisningen av preliminär verksamhets- och ekonomisk uppföljning för 

perioden januari till augusti 2021 och inväntar slutlig delårsrapport med prognos. 

 

Information 

TF Ekonomichef Mattias Axelsson, informerar om ärendet. Utskottet ges möjlighet att 

ställa frågor. 

 

Ärendebeskrivning 

Sollefteå Kommun redovisar ett preliminärt resultat i delårsbokslutet som är 49,9 mnkr 

bättre än budget. Slutlig redovisning sker till Kommunstyrelsen den 5/10. 

 

Positiva avvikelser i merparten av verksamheterna. Nettokostnadsutvecklingen motverkas 

stark av de statliga bidragen vi erhållit under våren. Positivt utfall på finansnettot samt 

skatter till följd av slutavräkning 2020 och en ny skatteprognos. Även gynnsamma elpriser 

påverkar Sollefteåforsens positiva resultat. Kommande år ser det tuffare ut ekonomiskt, då 

de senaste skatteprognoserna visar en svag ökning.  

 

Beslutsunderlag 

Månadsuppföljning januari-augusti 2021 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsens allmänna utskott godkänner redovisningen av preliminär verksamhets- 

och ekonomisk uppföljning för perioden januari till augusti 2021 och inväntar slutlig 

delårsrapport med prognos. 

 


